
انجمن سازندگان قطعه و مجموعه های خودرو، ضمن  سخنگوی 
تشریح مشکلات مالی قطعه سازان و ایجاد بدهی ۳۰ هزار میلیارد 
تومانی خودروسازان به آن ها که منجر به انباشت ۴۵ هزار دستگاه 
خودرو در کف کارخانه هر دو شرکت خودروساز شده است، تحقق 
دستور جدید وزارت صنعت، معدن و تجارت )صمت( را در صورت 
عدم رفع بحران نقدینگی خودروسازان، برنامه ای بدون عمل دانست.

فرهاد به نیا اظهار کرد: شرایط فعلی صنعت قطعه سازی و خودروسازی 
به گونه ای است که بحران نقدینگی برای هر دو صنعت منجر شده 
تا مجددا شاهد افزایش خودروهای کف غیرتجاری در دو خودروساز 
بزرگ کشور باشیم. البته در تعطیلات اخیر )تابستانی( خودروسازان 
توانستند تعداد زیادی را تکمیل و خارج کنند اما همچنان طبق آمار، 

۴۵ هزار دستگاه خودرو در کف کارخانه ها خوابیده است.
بیان  با  انجمن سازندگان قطعه و مجموعه های خودرو  سخنگوی 
خواهد  دنبال  به  هم  مشکلاتی  ناقص،  خودروهای  افزایش  اینکه 
مقرر  زمان  در  خودرو  که  دارد  انتظار  مصرف کننده  گفت:  داشت، 
تحویل شود اما تجاری نشدن خودروها در موعد مقرر، زمان تحویل 
را به تاخیر انداخته است. همچنین ۴۵ هزار خودرو با میانگین قیمت 
بین ۵۰ تا ۷۵ میلیون تومان، شامل حدود ۲۸۰۰ تا ۳۰۰۰ میلیارد 

درگیر  کارخانه ها  در کف  که  می شود  خودروسازان  نقدینگی  ریال 
شده است.

از عدم  افزایش خودروهای ناقص ناشی  براینکه  تاکید  وی ضمن 
گفت:  است،  خودروسازان  و  قطعه سازان  نیاز  مورد  ارز  تخصیص 
بسیاری از قطعه سازان ما که قرار بود بخشی از مواداولیه و قطعات 
ارز  با سوءمدیریتی که در تخصیص  وارد کنند،  را  نیم ساخته خود 
ایجاد شد، نتوانستد قطعات دو خودروساز را تامین کرده که در نهایت 
پارکینگ شرکت های  ناقص کف  تعداد خودروهای  افزایش  باعث 
از  که  قطعه سازانی  سایر  چشم  به  آن  دود  البته  شد.  خودروساز 
مواداولیه داخلی استفاده می کنند و فرآیند کاملا ساخت داخل دارند، 
خواهد رفت؛ چراکه به دلیل بحران نقدینگی خودروسازان آن ها نیز 

در گیر این موضوع شده اند.
سخنگوی انجمن قطعه سازان اعلام کرد: در حال حاضر بدهی هر 
دو خودروساز کشور حدود ۳۰ هزار میلیارد تومان است که نسبت به 
۲۰ هزار میلیارد تومان سال گذشته، ۳۵ درصد افزایش یافته و فشار 

بسیار زیای را بر دوش قطعه سازان کشور وارد آورده است.
وزارت  جدید  دستور  شدن  عملیاتی  امکان  با  رابطه  در  به  نیا 
توسط  قطعات  میلیون دلاری  داخلی سازی ۶۰۰  بر  مبنی  صمت 

روش  که  مادامی  کرد:  تصریح  جاری،  سال  پایان  تا  خودروسازان 
برخورد با تولید داخل و در حقیقت خودکفایی همچون شرایط فعلی 
باشد، این کار امکان پذیر نخواهد بود؛ چراکه خودروسازان در حال 
حاضر برای تولید معمول و روزانه خود دچار بحران نقدینگی هستند. 
و دستمزد  تامین حقوق  برای  که  افزود: شرکت خودروسازی  وی 
۳۰۰۰ کارگر خود، تامین مواد اولیه و امثال آن دچار بحران است، 
لذا حتی اگر بخواهند هم نمی تواند در خودکفایی قطعات جدیدی 
سرمایه گذاری کنند؛ مگر آنکه این سرمایه توسط بانک یا هر نهاد 
دیگری تامین شود. در غیراین صورت تا زمانی که شرایط به روال 
حاضر پیش رود، امید به داخلی سازی قطعات بیشتر، یک برنامه بدون 

عمل خواهد بود.
و مجموعه های  انجمن سازندگان قطعات  مدیره  این عضو هیات 
خودرو تاکید کرد: بنابراین توصیه ما این است که در وهله اول در 
عاجل  فکری  قطعه سازان  به  بدهی سنگین خودروسازان  با  رابطه 
دهد  اجازه  و  خارج شده  دفاعی خود  از لاک  مرکزی  بانک  شود، 
پیدا کند.؛  بنگاه های خودروساز و قطعه ساز جریان  نقدینگی در  تا 
چنانچه این اتفاق بیفتد می توان گفت که بحث خودکفایی اجرایی 

خواهد بود.

و محاسبات مجلس گفت:  بودجه  برنامه،  رئیس کمیسیون  نایب 
هزینه خسارت های ایجاد شده توسط این طرح در کشور بر دوش 
مردم خواهد بود و بازی کردن با عبارت گشایش اقتصادی توسط 
دولت تنها برای دور زدن مجلس است و این موضوع هیچ ارتباطی 

به سفره و رفاه مردم ندارد.
محمد خدابخشی نایب رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات 
اجرایی  براینکه  مبنی  رئیس جمهور  اظهارات  به  اشاره  با  مجلس 
محقق  قوا  روسای  موافقت  با  اقتصادی  گشایش  طرح  شدن 
می شود، گفت: مجلس آمادگی دارد تا طرحی هایی که به نفع مردم 

ارائه می شود را در کمترین مدت زمان بررسی و تصویب کند.
نماینده مردم الیگودرز در مجلس ادامه داد: با توجه به اینکه طرح 
بودجه  تامین  به  مربوط  رئیس جمهور  مدنظر  اقتصادی  گشایش 
می شود، همکاران ما نسبت به عملکرد آقای روحانی انتقاد داشتند 
که چرا طرح را از مسیر قانونی آن پیشنهاد نداده یعنی این موضوع 

به صورت لایحه به مجلس ارسال و در کمیسیون برنامه و بودجه 
بررسی و در یک فرایند شفاف برای اجرا ارائه شود.

وی تایکد کرد: دولت طرح گشایش اقتصادی را در جلسه شورای 
عالی اقتصادی سران قوا ارائه کرد و در همان جلسات هم دکتر 
قالیباف رئیس مجلس انتقادات جدی را نسبت به این طرح مطرح 
و اعلام کرد، این طرح با جزئیات کنونی به نفع مردم نخواهد بود 
زیرا با فروش ۲۰۰ میلیون بشکه نفت دولت بعدی مقروض شده و 

مشکلاتی را بوجود خواهد آمد.
با تاکید براینکه طرح گشایش اقتصادی پیش فروش  خدابخشی 
نفت به مردم باید از مسیر قانونی آن یعنی بررسی در مجلس عبور 
کند، اظهار کرد: وزیر نفت در جلسه ای که در کمیسیون برنامه و 
بودجه برای بررسی موضوع فروش اوراق سلف نفتی برگزار شد، 
اعلام کرد طرح گشایش اقتصادی هیچ ارتباطی به موضوع فروش 

اوراق سلف نفتی ندارد.

افزود:  و محاسبات مجلس  بودجه  برنامه،  رئیس کمیسیون  نایب 
قوا  سران  اقتصادی  عالی  شورای  عضو  نمایندگان  راستا  این  در 
برای مقام  اقتصادی  به طرح گشایش  را نسبت  انتقادات مجلس 

معظم رهبری ارسال کردند زیرا این طرح مشکلات جدی دارد.
مانعی  هیچ  اینکه  به  اشاره  با  مجلس  در  الیگودرز  مردم  نماینده 
برای تصویب طرح های دولت که به نفع مردم باشد، در مجلس 
وجود ندارد، گفت: این طرح با افزایش میزان بدهکاری دولت آینده 
از حدود مشخص  ناخالص داخلی  تولید  تا میزان  موجب می شود 
شده در قانون برنامه ششم توسعه بالاتر رود بنابراین اشکالات این 

طرح باید در مجلس رفع شود.
وی تاکید کرد: هزینه خسارت های ایجاد شده توسط این طرح در 
کشور بر دوش مردم خواهد بود و بازی کردن با عبارت گشایش 
این  و  است  مجلس  زدن  دور  برای  تنها  دولت  توسط  اقتصادی 

موضوع هیچ ارتباطی به سفره و رفاه مردم ندارد.

یک فعال کارگری با بیان اینکه کمتر از ۱۰ درصد هزینه های تولید 
مربوط به دستمزد کارگران است، گفت: جای صرفه جویی در این ۱۰ 
درصد باید به فکر بهبود وضعیت ۹۰ درصد هزینه های دیگر باشند.

در شرایطی که برخی سوءتفسیرها و عدم اجرای قوانین، منجر به 
این  از  را  پا  کارفرمایان  برخی  است،  شده  کارگران  حقوق  تضییع 
فراتر گذاشته و به دنبال تغییر قانون کار به نفع خود هستند. قانون 
کار ایران، قانونی مترقی است که اگر به صورت کامل اجرا شود، 
می تواند تا حد زیادی از مشکلات کارگران بکاهد. با این وجود شاهد 
اجرای حداقلی این قانون هستیم، آنقدر که در دو مورد مهم یعنی 
تامین معیشت و امنیت شغلی کارگران با مشکلات ویژه ای روبه رو 
هستند. در حالی که جولان قراردادهای موقت کار دست کارفرمایان 
را باز گذاشته، برخی به این هم راضی نیستند و می گویند بعضی از 
کارگاه ها مثل کارگاه هایی که کمتر از پنج نفر نیروی کار دارند، باید 
از شمول قانون کار خارج شوند تا اشتغال ایجاد شود. چنین تغییراتی 
می تواند بیش از پیش مشکلات جامعه کارگری را افزایش دهد و 
مواردی مانند حق بیمه که دلخوشی خیلی از کارگران برای ادامه کار 

است، دیگر پرداخت نشود. 
علی اصلانی )عضو شوراهای اسلامی کار( گفت: باید اذعان کرد که 
قانون کار ایران یکی از مترقی ترین قوانین کار است. با وجود این 
همواره برخی کارفرمایان این حرف را مطرح کرده اند که قانون کار 

در ایران ضد اشتغال است و باید مورد بازنگری قرار گیرد.

این فعال کارگری با بیان اینکه تشکل های کارگری همواره مخالف 
چنین تغییراتی بوده و هستند، گفت: این حرف که قانون کار ضد 
اشتغال است، حرف درستی نیست. اگر اینطور بود باید الان تفاوت 
محسوسی بین نرخ بیکاری در مناطق آزاد و جایی مثل تهران وجود 
می داشت که این چنین نیست. برعکس ما شاهد این هستیم که در 
این مناطق هم بیکاری بالاست، با این تفاوت که وضعیت کارگران 

بدتر در جاهای دیگر است. 
اصلانی با بیان اینکه کمتر از ۱۰ درصد هزینه های تولید مربوط به 
دستمزد کارگران است، گفت: جای صرفه جویی در این ۱۰ درصد 

باید به فکر بهبود وضعیت ۹۰ درصد هزینه های دیگر باشند.
او ادامه داد: رویکردهایی وجود دارد که ضد کارگری است و افرادی 

با فعالیت های مخرب باعث می شوند قانون کار اجرا نشود.
از  یکی  ایران  کار  قانون  اینکه  بر  تاکید  با  کارگری  فعال  این 
مترقی ترین قوانین کار است، گفت: زمانی کارفرمایان دنبال ایجاد 
تغییراتی در ماده ۲۷ قانون کار بودند. بر اساس این ماده در صورتی 
که کارفرما بخواهد کارگری با قرارداد رسمی را اخراج کند، حتما باید 
نظر مثبت شورای اسلامی کار را داشته باشد. وقتی تغییر در این 
قانون ممکن نشد، کارفرمایان با گرفتن رایی درباره قراردادهای کار 
عملا بازار کار را به سمتی بردند که کارگر رسمی وجود نداشته باشد.

او با بیان اینکه در حال حاضر بیش از ۹۵ درصد قراردادهای کار 
موقت هستند، عنوان کرد: این اتفاق باعث شده عملا دست کارگران 

بسته باشد و هیات های حل اختلاف هم نتوانند حقوق آنها را بگیرند. 
در واقع رواج قراردادهای موقت منجر به این شده که کارگران امنیت 

شغلی و امکان پیگیری حقوق خود را نداشته باشند.
که  می شود  عنوان  گفت:  کارگران  بیمه  وضعیت  درباره  اصلانی 
مشاغل بدون بیمه افزایش داشته است. باید دانست که از نظر قانونی 
نپرداختن بیمه کارگر در هیچ صورتی مجاز نیست. ماده ۱۴۸ قانون 
کار صراحت دارد که کارفرما حتی اگر یک کارگر هم دارد باید او را 
بر اساس پایه حقوقش بیمه کند. اگر مشکلی در این زمینه داریم نه 

ناشی از ضعف قانونی که ناشی از عدم اجرای قانون است.
او با اشاره به بحث اصلاح قانون کار بیان کرد: ما نمی گوییم مخالف 
اصلاح قانون کار هستیم، اما هدف از اصلاح باید بهبود آن باشد. 
برخی به دنبال اصلاح قانون کار به این شکل هستند که قانون بدتر 
شود، نه بهتر. ظاهرا در بحث صرفه جویی و زدن هزینه ها، دیواری 
کوتاه تر از کارگران پیدا نکرده اند. نمی توانند مشکلات دیگر را حل 

کنند و فقط به فکر کاهش هزینه های کارگری هستند.
عضو شوراهای اسلامی کار گفت: بررسی وضعیت معیشت کارگران 
نشان می دهد آنها با مشکلات زیادی روبه رو هستند. حداقل مزد 
فاصله زیادی با حداقل مخارج دارد. قراردادهای موقت امنیت شغلی 
را از بین برده و نبود نظارت باعث شده در مورد حداقل هایی مثل 
حقوق حداقلی و بیمه، قانون گریزی شود که این مشکلات را دو 

چندان می کند.
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سخنگوی وزارت بهداشت :
۱۱2 نفر ديگر بر اثر کرونا جان باختند

سخنگوی وزارت بهداشت ضمن تشریح آخرین آمار بیماران و 
بهبودیافتگان کرونا در کشور گفت: در شبانه روز گذشته ۱۱۲ نفر 

بر اثر کرونا جان باختند.
قطعی  معیارهای  اساس  بر  کرد:  اظهار  لاری  سادات  سیما 
تشخیصی، ۲ هزار و ۲۰۶ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور 
شناسایی شد که یک هزار و ۷۱ نفر از آنها بستری شدند. مجموع 

بیماران کووید۱۹ در کشور به ۳۵۴ هزار و ۷۶۴ نفر رسید.
وی افزود: ۱۱۲ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و 
مجموع جان باختگان این بیماری به ۲۰ هزار و ۳۷۶ نفر رسید 
البته خوشبختانه تاکنون ۳۰۵ هزار و ۸۶۶ نفر از بیماران، بهبود 

یافته و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.
لاری متذکر شد: ۳۷۹۴ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در 

وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
آزمایش  میلیون و ۹۸۷ هزار و ۱۱۷  تاکنون ۲  به گفته وی 

تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.

رئيس مجلس : 
سوال از رئيس جمهور دنبال خواهد شد

علنی  جلسه  جریان  در  تذکری شفاهی  در  کوچکی نژاد  جبار 
مجلس شورای اسلامی با استناد به ماده ۲۱۰ آیین نامه و اصل 
۸۸ قانون اساسی بیان کرد: حدود ۲۰۰ نفر از نمایندگان بحث 
سوال از رئیس جمهور را امضاء کردند و این حق نمایندگان است 
و قانون نیز این اجازه را به آنها داده است. در مجلس دهم علاوه 
بر این که مجلس شورای اسلامی با دولت هماهنگ بود هیات 

رئیسه سوال از رئیس جمهور را اعلام وصول کرد.
وی در ادامه اظهار کرد: براساس آیین نامه هیات رئیسه یک هفته 
فرصت دارد سوال را به کمیسیون های مربوطه ارجاع داده و 
نماینده رئیس جمهور با حضور در کمیسیون ها به سوالات پاسخ 
دهد. اگر نمایندگان قانع نشدند رئیس جمهور باید به مجلس 

شورای اسلامی آمده و پاسخگو باشد.
نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: اما 
چرا هیات رئیسه به آیین نامه عمل نمی کند و با گذشت چند ماه 

هنوز سوال از رئیس جمهور را اعلام وصول نکرده است؟
محمدباقر قالیباف که ریاست جلسه علنی را برعهده داشت در 
پاسخ به تذکر وی بیان کرد: هیات رئیسه به آیین نامه عمل کرده 

و سوال از رئیس جمهور نیز دنبال خواهد شد.

از دوم شهریور ؛
پروازهای ايران و عراق
 مجددا آغاز می شود

پرواز  آغاز  از  کشور  هواپیمایی  شرکت های  انجمن  دبیر 
شرکت های هواپیمایی ایرانی به عراق از طریق فرودگاه بصره 

در دو روز آینده خبر داد.
مقصود اسعدی سامانی گفت: پس از اخذ مجوز پرواز از سازمان 
هواپیمایی کشوری ایران و عراق و شروع پروازهای مسافری بین 
فرودگاه های ایران و عراق، برنامه پروازی شرکت های ایرانی به 
مقاصد اروپایی و آسیایی نیز از اواخر سپتامبر )مهر( در حال تدوین 

و نهایی شدن است.
لندن،  پاریس،  اینکه مقاصدی، چون میلان،  به  با اشاره  وی 
منچستر، مادرید، وین، بانکوک و دبی مقصد پرواز هواپیماهای 
ایرانی خواهند بود افزود: فعلًا مسافران این مقصدها از خرید بلیت 

تا قطعی شدن وضعیت پروازها خودداری کنند.
رعایت  نظر  از  ایرانی  هواپیمایی  شرکت های  گفت:  سامانی 
اساس  بر  کرونا  ویروس  با  مقابله  بهداشتی  استانداردهای 
پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  دستورالعمل های 
و سازمان هواپیمایی کشوری و همچنین مقررات بهداشتی و 
قرنطینه ای مورد تاکید سازمان جهانی هوانوردی عمل می کنند و 
آمادگی کاملی برای برقراری ارتباط و پرواز به فرودگاه های سایر 

کشورهای جهان دارند و مشکلی در این خصوص وجود ندارد.
وی با اشاره به دستورالعمل های صادرشده از سوی وزارت راه 
ایران  هواپیمایی  الزام شرکت های  در خصوص  و شهرسازی 
به رعایت کامل شیوه نامه های بهداشتی، قبل، حین و پس از 
پروازها افزود: با توجه به نظارت شدید کارشناسان و ممیزهای 
سازمان هواپیمایی کشوری و وزارت بهداشت در خصوص رعایت 
پروتکل ها در فرودگاه ها و هواپیماهای ایرانی، با آرامش خاطر 

آمادگی داریم که پروازهای خارجی را از سر بگیریم.
اسعدی سامانی افزود: از دوم شهریور شاهد پرواز هواپیماهای 
ایرانی به فرودگاه بین المللی بصره در عراق خواهیم بود و در 
همه پروازهای خارجی مثل پروازهای داخلی، استفاده از ماسک 
اجباری و ضروری است و وجود مواد ضدعفونی کننده به همراه 
برگه آزمایش منفی کرونا از آزمایشگاه های مورد تائید وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی برای همه مسافران بالای 

۲ سال ضروری است.

اتاق بازرگانی تهران :
تجارت ايران و چين

 ۴۱ درصد کاهش يافته است
تازه ترین آمارها نشان می دهد که حجم صادرات و واردات ایران 
و چین در ۶ ماهه نخست سال ۲۰۲۰ میلادی ۷.۴ میلیارد دلار 
بوده که این رقم ۴۱.۹ درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل از 

آن کاهش یافته است.
اتاق بازرگانی تهران در گزارشی به تجارت کالایی ایران با چین 
در ۶ ماهه نخست سال ۲۰۲۰ پرداخته و اعلام کرد : ایران در 
این مدت ۳.۱ میلیارد دلار کالا به چین صادر کرده که این 
رقم نسبت به ۶ ماهه نخست سال ۲۰۱۹ میلادی، ۴۱.۲ درصد 

کاهش نشان می دهد.
با این حال حجم واردات ایران از چین طی مدت زمان مورد 
بررسی ۴.۳ میلیارد دلار بوده که این رقم نیز ۶.۵ درصد کاهش 

را تجربه کرده است.
صادرات نفتی ایران به این کشور طی این مدت تنها ۶۳۰ میلیون 
دلار بوده که در مقایسه با ۶ ماهه نخست ۲۰۱۹ کاهشی ۸۸.۲ 

درصدی را نشان می دهد.
از سوی دیگر صادرات غیرنفتی ایران نیز در ۶ ماهه نخست 
۲۰۲۰ با ۱۱.۷ درصد کاهش برابر با ۲.۵ میلیارد دلار بوده است.

براین اساس تراز تجاری ایران و چین طی مدت زمان مورد 
منفی  ایران  برای  و  چین  نفع  به  دلار  میلیارد   ۱.۳ بررسی 

بوده است.

اردوغان : 
بزرگترين منبع گازی 
تاريخ ترکيه کشف شد

رئیس جمهور ترکیه گفت: بزرگترین منبع گازی تاریخ ترکیه در 
دریای سیاه کشف شد.

رجب طیب اردوغان رئیس جمهور ترکیه طی سخنانی در کاخ 
دلما باغچه در خصوص خبر خوبی که وعده آن را روز چهارشنبه 
داده و گفته بود که در ترکیه دوره جدیدی آغاز خواهد شد، گفت: 
انرژی برای استقلال یک کشور بسیار مهم است. خداوند برای 

ما یک ثروت نهفته را نمایان کرد.
وی با بیان اینکه ترکیه بزرگترین منبع گازی تاریخ ترکیه را در 
دریای سیاه کشف کرد، گفت: این میدان ۳۲۰ میلیارد متر مکعب 
گاز دارد و در سال ۲۰۲۳ برداشت از آن آغاز خواهد شد. رئیس 
جمهور ترکیه شبیه این کشف در دریای مدیترانه را نیز خواهیم 
دید. نه تنها در دریا بلکه در خشکی نیز فعالیت برای کشف منابع 

انرژی را با سرعت و دقت بیشتری دنبال خواهیم کرد.

وزیر خارجه بلاروس : 
تحريم های اتحاديه اروپا غيرسازنده است

علیه  اروپا  اتحادیه  تحریم های  گفت،  بلاروس  خارجه  وزیر 
مینسک غیرسازنده است و به اتحادیه اروپا نسبت به پیامدهای 

احتمالی آن هشدار داد.
به گزارش اسپوتنیک، ولادیمیر ماکئی، وزیر خارجه بلاروس با 
اشاره به تحریم های اتحادیه اروپا علیه کشورش بعد از انتخابات 
ریاست جمهوری اعلام کرد: روابط دوستانه بین کشور ما با 
اتحادیه اروپا همچنان امکان دارد. این نخستین تحریم در طول 
تاریخ علیه ما نیست و حتی آخرینش هم نمی تواند باشد. ما بر این 
تحریم ها غلبه می کنیم همانطور که در گذشته این کار را کردیم.

وی ادامه داد: شما از نتایج آن آگاه هستید. ما تنها زمان را از 
دست می دهیم. روندی را از دست می دهیم که در آن کشورها 
و جوامع ما برای حضور در این جهان مدرن و سریع به آن 
نیاز دارند. وزیر خارجه بلاروس همچنین فشارهای اتحادیه اروپا 
دانست  را گام هایی غیردوستانه علیه حق حاکمیت بلاروس 
که بدون پاسخ نمی ماند و ادامه داد: همچنان بر این باورم که 
می توان روابط خوبی داشت و از آن به نفع مردم بلاروس، اروپا 

و اوراسیا بهره برد.

تلویزیون ژاپن : 
مديرکل آژانس بين المللی
 انرژی اتمی به ايران می آيد

تلویزیون دولتی ژاپن مدعی شد که »رافائل گروسی« مدیرکل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی قصد دارد برای اولین بار به ایران 

سفر کند.
"ان. اچ. کی" به نقل از منابع دیپلماتیک افزود که مدیرکل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی امیدوار است با هدف گفت و گو و 

مذاکره با مقامات ارشد ایران، به تهران سفر کند.
گزارش می افزاید انتظار می رود که وی در این سفر، خواستار 
دسترسی کارشناسان این سازمان به دو سایت هسته ای اعلام 

نشده ایران شود.
تلویزیون ژاپن افزوده است: سازمان ملل متحد قطعنامه ای را در 
ماه ژوئن /تیر/ به تصویب رساند و از ایران خواست که به بازرسان 
اجازه دسترسی به این دو سایت را بدهد این قطعنامه توسط 
انگلیس، فرانسه و آلمان پیشنهاد شده بود. در این گزارش آمده 
است: ایالات متحده آمریکا خواستار فشار آوردن به ایران است 
مایک پمپئو وزیر امور خارجه این کشور اوایل ماه جاری میلادی 
با گروسی دیدار کرد تا در مورد پاسخگویی ایران به درخواست 

آژانس انرژی هسته ای گفت و گو کند.
آژانس بین المللی انرژی اتمی تصمیم دارد گزارش اولیه خود 
اوایل ماه سپتامبر /شهریور/  را  ایران  برنامه هسته ای  درباره 
پیش از برگزاری نشست سران، منتشر کند پیش بینی می شود 

موضوع هسته ای ایران محور اصلی این نشست باشد.

خزانه کويت خالی شد
به ۱۸.۴۴  مالی ۲۰۱۹-۲۰۲۰  در سال  بودجه کویت  کسری 
میلیارد دلار رسید. کویت در حال حاضر برای پرداخت حقوق 
کارمندان دولت از ذخایر صندوق ذخیره عمومی استفاده می کند 
و اگر قیمت نفت افزایش پیدا نکند، این صندوق هم به زودی 

خالی می شود.
وزیر دارایی کویت به مجلس این کشور اعلام کرد منابع مالی 
برای پرداخت حقوق کارمندان دولت رو به اتمام است و این 
کشور پس از ماه نوامبر هیچ پولی برای پوشش دستمزد این 

افراد ندارد.
کویت در حال حاضر از ذخایر صندوق ذخیره عمومی استفاده 
می کند و اگر قیمت نفت افزایش پیدا نکند، این صندوق به زودی 

خالی می شود.
کسری بودجه کویت در سال مالی ۲۰۲۰-۲۰۱۹ که تا پایان ماه 
مارس ادامه داشت، به ۱۸.۴۴ میلیارد دلار رسید. کاهش قیمت 
نفت و همه گیری ویروس کرونا کسری بودجه این کشور را در 
ادامه سال مالی جاری بیشتر می کند و احتمالًا به ۴۵.۷۸ میلیارد 
دلار )۱۴ میلیارد دینار( برسد. کسری بودجه کویت قبلًا ۲۵.۱۸ 

میلیارد دلار )۷.۷ میلیارد دینار( پیش بینی شده بود.
در ژانویه سال جاری، وقتی کویت در حال برنامه ریزی بودجه 
با  کشور  این  بودجه  کسری  بود،   ۲۰۲۰-۲۰۲۱ مالی  سال 
احتساب نفت بشکه ای ۵۵ دلار ۳.۳۳ میلیارد دلار پیش بینی 
شده بود. کسری بودجه کویت ۱۹ درصد بیشتر از سال مالی قبل 
بود چون این کشور تقریباً به طور کامل وابسته به درآمدهای 
نفتی شده است و نتوانسته تاثیرات سقوط قبلی قیمت نفت را 

قبل از آغاز بحران جدید جبران کند.
مجلس کویت در حال بررسی یک قانون جدید بدهی است که 
بر طبق آن می تواند تا ۶۵.۴ میلیارد دینار )۲۰ میلیارد دینار( طی 

۳۰ سال آینده وام بگیرد.
طبق گزارش صندوق ثروت حکومتی کویت که نهاد سرمایه 
گذاری این کشور است، صندوق ذخایر عمومی کویت طی تنها 
۱۰۰ روز از آغاز همه گیری ویروس کرونا، ۱۳.۰۴ میلیارد دلار 

)۴ میلیارد دینار( از دست داده است.
کویت یکی از ۶ اقتصاد بزرگ حاشیه خلیج فارس است که 
شدیداً وابسته به درآمدهای نفتی است. تحلیلگران انتظار دارند 
اقتصادهای عرب حاشیه خلیج فارس همگی در سال جاری 

میلادی کوچک شوند.

و  متنوع  برنامه ریزی  بر  آموزش وپرورش  وزیر 
منعطف آموزش وپرورش برای استمرار آموزش در 
شرایط کنونی خبرداد و بر ارائه آموزش از طریق 
چهار شبکه تلویزیونی از ۱۵ شهریورماه و بارگذاری 
محتوای آموزشی تمام پایه ها در شبکه شاد و در 

دسترس معلمان و دانش آموزان تأکید کرد.
آموزش  کمیسیون  در  میرزایی  حاجی  محسن 
خصوص  در  مجلس  فناوری  و  تحقیقات  و 
کرونا  شرایط  در  آموزش  استمرار  راهکارهای 
توجه  با  و  امروز  بی ثبات  شرایط  در  اظهارکرد: 
به شیوع بیماری کووید ۱۹ هیچ راه حل قاطعی 
در  نیازها  تمام  جوابگوی  بتواند  به تنهایی  که 
هیچ  و  ندارد  وجود  باشد،  مختلف  وضعیت های 
تصویر روشنی که بتواند از اتفاقات آینده اطلاع 
عدم  شرایط  برای  بنابراین  نداریم  هم  یابیم 
و  متنوع  برنامه ریزی  به  ناگزیر  کنونی  قطعیت 
منعطف می باشیم ولی با قاطعیت می گویم تمام 
که  است  اساس  این  بر  آموزش وپرورش  تلاش 

مشکلات احتمالی دانش آموزان حل شود.
آموزش  نمی توانیم  افزود:  آموزش وپرورش  وزیر 
عدم  تبعات  ندهیم  استمرار  و  کرده  تعطیل  را 
استمرار آموزش برای کشور بسیار زیاد و زیان آور 
است بنابراین باید به استمرار آن بر اساس شرایط 

و ضوابط خاص فکر کنیم.
جامعه  و  دانش آموز  سلامت  میرزایی  حاجی 
وزارت  به  گفت:  و  دانست  اهمیت  با  بسیار  را 
کشور  مدارس  تمام  در  که  گفته ایم  بهداشت 
آن  برای  آنچه  طبق  را  بهداشتی  پروتکل های 
منطقه در نظر گرفته شده است به طور حداکثری 

اعمال خواهیم کرد.
وی در خصوص نحوه دسترسی یا عدم دسترسی 
آموزان  دانش  گفت:  اینترنت  به  آموزان  دانش 

متفاوتی  وضعیت های  کشور  مختلف  مناطق  در 
دارند و ممکن است دسترسی یا عدم دسترسی 
وضعیت  از  صرفنظر  باشند.  داشته  اینترنت  به 
است  موظف  آموزش وپرورش  دانش آموز؛ 
دسترسی به آموزش را برای همه دانش آموزان 

مهیا کند.
حاجی میرزایی با تأکید بر اینکه هیچ الزامی برای 
دسترسی تمام افراد لازم التعلیم به بسترمجازی 
کرد:  تصریح  ندارد،  وجود  شاد  شبکه  و 
آموزش وپرورش برای انجام رسالت خود و ارائه 
کامل آموزش به تمام دانش آموزان، گزینه های 
آن ها  طریق  از  که  است  داده  ارائه  را  متفاوتی 
آموزش را در سراسر کشور استمرار خواهیم داد.

وزیر آموزش وپرورش با اشاره به اینکه تا جایی 
که می توانیم و باکیفیتی که می توانیم کلاس ها 
را به صورت حضوری برگزار خواهیم کرد، گفت: 
هیچ آموزشی جایگزین آموزش حضوری نخواهد 
شد بنابراین هر جا که ستاد ملی کرونا اجازه دهد 

با رعایت پروتکل بهداشتی کلاس ها را به صورت 
حضوری برقرار خواهیم کرد.

حضوری  برقراری  اجازه  اگر  ولی  افزود:  وی 
کلاس های درس داده نشود، طبق پروتکل های 
دانش  حضور  که  بهداشت  وزارت  از  اعلام شده 
آموزان را تا ۱۰ نفر در کلاس درس مجاز دانسته 
است و با در نظر گرفتن شرایط و مساحت کلاس 
اجازه حضوری بودن را می دهد، دانش آموزان را 
در طول هفته توزیع کرده و هرروز هفته تعدادی 
آموزش  حضوری  به صورت  را  آموزان  دانش  از 

خواهیم داد.
وزیر آموزش وپرورش گفت: ۳۵ درصد از مدارس 
ما در مناطقی است که تعداد کل دانش آموزان 
کمتر از ۵۰ نفر هستند که در آنجا کلاس ها را 
کاملًا حضوری برگزار می کنیم. سال گذشته هم 

در این شرایط کلاس ها برگزار کردیم.
در  آموزشی  محتوای  بارگذاری  و  ضبط  وی 
و  وقت گیر  بسیار  را  جداگانه  به طور  مدرسه  هر 

برای  آموزش وپرورش  گفت:  و  دانست  مشکل 
اول  پایه  از  را  درسی  محتوی  مشکل  این  حل 
طبق  آخر  درس  تا  اول  درس  از  و  دوازدهم  تا 
پژوهش  سازمان  درسی  بودجه بندی  در  آنچه 
شاد  شبکه  در  و  تولید  است،  شده  تأکید  برآن 
قرار داده است تا معلمان از آن استفاده کنند؛ اما 
تقریباً یک سوم دانش آموزان دسترسی به شبکه 
شاد ندارند بنابراین از ۱۵ شهریور هرروز ۴ کانال 
ارائه  برای  آموزش وپرورش  اختیار  در  تلویزیون 

آموزش ها قرار داده شده است.
حاجی میرزایی ادامه داد: طبق اعلام صداوسیما 
 ۹۷.۳ تلویزیونی  آموزشی  شبکه های  پوشش 
توان  می  شبکه ها  این  از  بنابراین  است.  درصد 
اشکال  اما  کرد  استفاده  آموزش ها  ارائه  برای 
یک طرفه  تلویزیون  طریق  از  آموزشی  برنامه 
قرار  مشکل  این  حل  برای  که  است  آن  بودن 
معلمان  روز  یک  هفته  در  مناطق  این  در  شد 
به  شوند  حاضر  حضوری  به صورت  مدرسه  در 
به  بپردازند. همچنین  آموزان  رفع اشکال دانش 
چارچوب  در  که  داده ایم  اختیار  مدرسه  شورای 
مدارس  برای  بخشنامه  مطابق  که  اصولی  و 
بتوانند  مدرسه  شرایط  به  توجه  با  فرستاده ایم، 
در  معلم  و  آموزان  دانش  حضور  برنامه  برای 

مدرسه تصمیم بگیرند.
وزیر آموزش و پروش با تأکید بر اینکه موظفیم 
به همه دانش آموزان آموزش دهیم، تصریح کرد: 
باید هوشیارانه عمل و به طور دائم مسائل را رصد 
که  کرده ایم  مهیا  امکانی  شاد  شبکه  در  کنیم. 
روسای۷۵۰ منطقه آموزش وپرورش کشور به طور 
دائم دسترسی داریم و ارتباط ما با تمام سطوح و 
در تمام مناطق و ۹۹ درصد مدیران به طور زنده 

و از طریق شبکه شاد برقرار شده است.

وزیر آموز و پرورش : 

یک سوم دانش آموزان به شبکه شاد دسترسی ندارند

سخنگوی انجمن قطعه سازان : 

۴۵ هزار خودرو در کف کارخانه ها خوابيده است 

نایب رئيس کميسيون برنامه و بودجه مجلس :

طرح گشایش اقتصادی فقط برای دور زدن مجلس است

فعال کارگری :

۹۵ درصد قراردادهای کارگران موقت هستند
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